
1

15.05.2024

Referat fra møde i Grønt udvalg
Onsdag den 15. maj kl. 12.30-14.30 – 1 sal – Servicecenteret

Afbud fra: Helle Boesen, Lone Schmidt, Anne Birgitte Larsen og Marianne Pretzmann.

Pkt. Dagsordenspunkt Referat:
1) Valg af referent Anje

2) Beplantning langs ringvejen
Delplan og Tidsplan for 
beplantning langs ringvejen 
(I.h.t. aftale ved sidste møde)

Langs Hestens Bakke, vil der komme forskelligartede ”hæk-
buske” på max. Højde mellem 1,25 – 1,40 m.
Der er tænkt på, at de skal være meget nemme at drifte.
Hækken sættes helt inde ved Parkeringspladsen.

Hvis der er ansatte nok, vil man selv plante.
Hvis ikke, skal vi betale en planteskole for at plante, og det kan 
betyde, at noget først kan sættes i 2025.

Der kommer til at stå to ens træer ved hver indkørsel fra 
ringvejen. Er der træer, der kan bruges, vil de blive brugt. 
Ellers kommer der nye træer.

Beplantningen vil blive til efteråret.
Der kan blive tale om: Paradisæbletræer, fuglekirsebær, 
rønnebær og evt. løn.
Træer plantes i efteråret 2025.

Blomsterløg lægges på samme rute i dette efterår – 2024.
Der vil blive lagt forskellige løg i forskellige farver.
Løgene er valgt efter farver, robusthed mm.

I efteråret 2025 vil der blive sat krokus og erantis. De vil blive 
håndsatte.
Ved indkørslen til Vapnagaard / Hovmarken – sættes der også 
løg  - samt langs containergården – i efteråret 2024. 
Håndsættes.

Ved Piskesmældet 4-6 – sættes også løg i mange farver – en 
bræmme på ca. 4 x 25 meter.

Grethe synes, det ikke ser godt ud, at græsset ikke klippes  
over det hele på arealerne. Det var en gammel beslutning, 
som ikke rigtigt hang sammen med vores 
biodiversitetsprojekt.
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Mariannes planche over beplantning bliver tilsendt som bilag 
til referatet.

Når plandelen for 2024 er opfyldt, vil der blive lavet en status 
på, hvad der er nået, og hvordan vi fortsætter.

3) Beplantning af den grønne kile
Konkrete planer og handlinger?

Urter og buske plantes ved siden af petanquebanen, og der 
sættes også lidt på bakkerne i efteråret 2024

Oppe i prøvebedet blomstrer det meget flot lige nu. Der er 
også kommet grus på petanque banen.

Det anbefales, at der laves et temablad om planerne (Vap-
Nyt) – Hvor der bl.a. også opfordrer til, at vi passer på vores 
frugttræer, da de ofte ødelægges.

På Hestens Bakke 1-3 på skrænten mod beboelsen sættes der 
også løg i forskellige farver og arter.

Den spanske have: Der opsættes redekasser i efteråret 2024 
og der sættes senere fuglebade, som beboerne selv fylder op.

Den store legeplads: Børnedemokratiet vil blive indbudt til at 
være medbestemmende om denne.

Der lægges flere løg på skrænten ved den brede del af søen – 
efteråret 2024.
Der sættes oregano og timian  ved nordenden af søen. Det 
kan ikke anbefales at man spiser det p.g.a. hundelorte og 
lignende.

Søen får lov til at passe sig selv, så biologien forhåbentligt 
regulerer sig selv.

Børnedemokratiet tages med ind over svævebanerne.

I Trelleborg lægges der fældet træ ud, og derudover er der 
ikke planer for tiden.

Der vil blive bibeholdt plads til fremtidige byggesager. Nede 
ved Piskesmældet.

Brandvejene skønnes færdige i Juli 2024.

Dialog om gruset og jorden på oplagspladsen ved 
Piskesmældet. Hvis brandvejene er færdige i eftersommeren – 
lever vi med generne.

4) Blomster og muld på Vi ser billede af grus. Der er intet andet end grus. Det støver 
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brandvejene.
Brandvej foran blok 35 og 41. 
Der gror intet. Det ser luvslidt 
ud. Hvad gøres?

forfærdeligt.
Marianne foreslår, at man prøve at komme jord på – og 
så ,græs, så støvet bindes, så vi ikke får det ind i munden, når 
vi spiser.
Grethe foreslår, at man undersøger, om der findes en 
krybende timian, som man vil kunne bruge ved de berørte 
blokke.

Marianne vil prøve andre modeller for beplantning. 
Happylawn.
Der vil kunne gå op til et halvt år før man ved, hvad der kan 
lade sig gøre.

5) Broen og beboerbeslutningen
Net på broen, hvor er vi?

Opgaven er givet til en entreprenør. Entreprenøren blev ked af 
det.

6) Det ene springvand – søen som 
helhed
Det ene springvand – mod 
Seniorblokken – har tabt kraft

Christina har bedt driftslederen om, at der kigges på 
springvandene.

Marianne er ved at undersøge tilstanden på luftning og 
springvandene.

7) Personalesituationen
Vapnagaard bærer præg af, at 
de grønne områder er ret 
forsømte. Plan for 
genopretning?? (og ikke kun 
varmemesterklip).

Der er stadig kun 2 ansatte i det grønne.

Det ses tydeligt i områderne.

8) Prøve blokbedene
Kan man på nuværende 
tidspunkt sige, hvad der har 
effekt, og hvad der ikke har, og 
kan det driftes??

Det går godt med prøveblokbedene.

Piskesmældet 10–12. Det ser pænt ud, og trives. Der er 
enkelte bare pletter. Ved blokken er der i det ene bed – 
skærver og i et andet bed er der flis.
Det skyldes, at man skulle kunne se mulighederne uden at 
løbe hele Vapnagaard rundt for at se mulighederne.
Fremadrettet skal der være ens bund foran hele blokken.

Efteråret 2024 laves der blokbede i 5 blokke.
Perspektivet er, at blokbedene vil tage 10 år, får de er OK.

9) Ideer til området foran 
servicecenteret.
Pergolaen – det gamle 
hoppebassin. Det er et 
uindbydende område, der bør 
gøres noget ved.

Det er foreslået, at vi tegner hinke-hopperuder med 
forskellige farver på stregerne.
Forslag om at børn sætter håndtryk i farver på fliserne.
Anette fra KHS har midler til noget udeliv. Marianne og Anette 
vil tale om, hvorvidt man kan lave noget fælles.
Mariannes gamle forslag til hoppebassinet tages frem igen..
Marianne viser billeder og tegninger over projektet.
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Det besluttes, at Marianne arbejder videre med det gamle 
projekt i hoppebassinet, og arbejder sammen med Anette om, 
hvad der kan lade sig gøre – f.eks. Biobingo -  i et samarbejde.
En forventning kan være at hoppebasinet vil kunne 
gennemføres i 2026 – også af budgetmæssige hensyn.
I mellemtiden kan der streges hoppe-hinkeruder og evt 
børnehåndtryk og lignende.

10) Eventuelt Vi har set billederne som Kasper Nygård har givet os lov til at 
lægge på Vapnagaards facebook.
Det er aftalt, at Anje tager kontakt til Kasper – som har tilbudt 
at fortælle om, hvordan vi kan tiltrække flere sommerfugle til 
Vapnagaard. Marianne B. foreslår, at vi måske inviterer 
tovholderne fra områderne til at høre med, hvis Kasper kan 
være med på det.

Plantekasserne på gårdspladsen står meget flot nu.

Stor ros til Marianne og de meget få folk, der knokler – samt til 
Frank.

11) Næste møde Onsdag den 09. oktober 2024 kl. 13.00 – 15.00

Vh
Anje

Der vil være – sodavand og vand
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